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Toegang van jongeren tot hun rechten  -  Implementatie Europese aanbeveling

Op 28 september 2016 keurden de diverse ministers van Jeugd van de Raad van Europa 
een aanbeveling goed over de toegang van jongeren tot hun rechten. Deze materie 
kwam reeds aan bod op de Jeugdministerconferentie in Sint-Petersburg, vier jaar 
geleden. De conclusies die daar geformuleerd werden, vormen de basis van de recente 
aanbeveling.

De Raad van Europa raadt, in de geformuleerde aanbeveling, de lidstaten aan om na te 
denken over specifieke maatregelen die de toegang van jongeren tot hun rechten 
faciliteren en promoten. Tevens worden lokale en regionale besturen aangemoedigd om 
hetzelfde te doen. Meer en meer jongeren in Europa ondervinden immers moeilijkheden 
om toegang te krijgen tot die rechten. De Raad van Europa somde een hele waaier aan 
thema’s op waar maatregelen kunnen genomen worden:
- toegang tot onderwijs;
- autonomie en sociale inclusie van jongeren;
- mobiliteit van jongeren;
- actief burgerschap, democratie en participatie;
- samenleven in diverse gemeenschappen;
- toegang tot informatie.

1. Op welke wijze worden jongeren in Vlaanderen momenteel reeds gefaciliteerd en 
ondersteund in de toegang tot hun rechten? Hoe promoot de minister dit?

2. Hoe zal de minister de aanbeveling van de Raad van Europa en de maatregelen die 
erin vervat zitten, meenemen in zijn (toekomstig) jeugdbeleid? Welke specifieke 
maatregelen zal hij nemen?



SVEN GATZ 
VLAAMS MINISTER VAN CULTUUR, MEDIA, JEUGD EN BRUSSEL

ANTWOORD
op vraag nr. 47 van 19 oktober 2016
van MIRANDA VAN EETVELDE

Ik moet er vooraf op wijzen dat de aanbeveling in kwestie werd goedgekeurd door het 
Comité voor Ministers van de Raad van Europa, dit zijn de ministers van Buitenlandse 
Zaken, niet de ministers van Jeugd. 

1. In Vlaanderen staan de rechten van jongeren hoog op de agenda. De thema’s in de 
aanbeveling zitten ingebed in ons beleid: toegang tot onderwijs, autonomie en sociale 
inclusie van jongeren, mobiliteit van jongeren, actief burgerschap, democratie en 
participatie, samenleven in diverse gemeenschappen zijn prioritaire thema’s in het 
Vlaams jeugd- en kinderrechtenbeleidsplan. Het kinderrechtenverdrag was hiervoor 
het uitgangspunt. De toegang tot informatie wordt gefaciliteerd door tal van 
jeugdorganisaties, niet in het minst door De Ambrassade die via jongerengids.be de 
jeugdinformatie coördineert, die het Trusty-label promoot en controleert, die zorgt 
voor een goede backoffice via de jeugdinfotheek.
Via het decreet houdende een vernieuwd jeugd- en kinderrechtenbeleid worden een 
aantal organisaties gesubsidieerd die min of meer focussen op kinderrechten, 
mensenrechteneducatie en/of burgerschap. Ik noem hierbij expliciet: Awel, Globelink, 
Jong&VanZin, Kind&Samenleving, Kinderrechtswinkel, Tumult, Uit de Marge, 
Mediaraven, Stampmedia, Wel Jong Niet Hetero… Anderzijds is er ook Vormen vzw het 
expertisecentrum voor mensenrechten- en kinderrechteneducatie in Vlaanderen (die 
geen subsidies vragen); en zijn er de JAC’s in de Centra voor Algemeen Welzijnswerk, 
waar jongeren welkom zijn met om het even welke vraag, ook over hun rechten en 
plichten.
Het Kenniscentrum Kinderrechten gaat op mijn vraag op zoek naar inspirerende 
praktijken van kinderrechteneducatie in de jeugdsector, en wat er in de praktijk van 
het niet-formele leren nodig is om kinderrechteneducatie sterker te maken. Ik wacht 
de resultaten van dit ad hoc advies af om verdere stappen te zetten. 
Het mag duidelijk zijn dat voor mij de rechten van jongeren perfect kunnen 
gegarandeerd worden binnen de bestaande mensenrechten- en kinderrechtenkaders. 
Een nieuw verdrag lijkt me niet meteen nodig. Feit is wel dat de bestaande 
rechtenkaders nog beter kunnen benut worden.

2. Enerzijds denk ik dat we hier in Vlaanderen al heel veel initiatieven hebben lopen. 
Deze blijf ik onverminderd ondersteunen. Specifiek kan ik nog verwijzen naar de 
tussentijdse evaluatie en bijsturing van het jeugd- en kinderrechtenbeleidsplan, naar 
het traject diversiteit, naar de opvolging van de Europese conferentie rond het Belang 
van het Kind, de opdrachten van Mediawijs m.b.t. online rechten, de No Hate 
campagne, enz. Ik gebruik het advies van de Vlaamse Jeugdraad van 1 juli 2015 over 
Jongerenrechten graag als leidraad. Interessant hieraan is dat zij dit advies opstelden 
met input van hun werkgroep VN.
Anderzijds zal ik, ook in de context van de opvolging door het Europees Jeugdforum, 
samen met de Vlaamse Jeugdraad en de aanspreekpunten jeugd- en 
kinderrechtenbeleid verder bekijken welke maatregelen er nodig zijn. Zo overweeg ik 
om, in antwoord op het advies van de Vlaamse jeugdraad, en op basis van het ad hoc 
advies van Keki, hierover een denk(werk)dag te organiseren in de loop van 2017.


